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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető 
miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Eleget tesz-e a kormány a nagykovácsi civilek 
kérésének és megvonja-e a Kastélyparkba tervezett nagyberuházás kormányzati 
támogatását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A nagykovácsi Kastélypark 2013-ban került a Magyar Cserkészszövetség kezelésébe, a komplexum
felújítására 2,5 milliárd forint állami támogatásból került sor. A felújított Teleki-Tisza-kastélyt 
2018-ban adták át, ezt követően azonban a Kastélypark üzemeltetésének nehézségeire hivatkozva a 
Cserkészszövetség újabb beruházásba kezdett. A kormány 393 millió forintot adott a 
Cserkészszövetségnek, hogy készítsen terveket a Kastélypark és két másik ingatlan fejlesztésére. A 
szervezet 2020 januárjában egy matracszállás (turistaszállás) megvalósításához kért engedélyt az 
önkormányzattól, idén áprilisban viszont már egy jóval nagyobb szabású tervhez kérték a 
Kormányhivatal hozzájárulását, az önkormányzat előzetes megkeresése nélkül: kétszintes 
hotelépület, szabadtéri rendezvényhelyszín, parkolóhelyek, szolgálati lakások, kiszolgáló épületek, 
új, többszintes közösségi központ, erdei kalandpark és gyalogos hidak építéséhez.

A Pest Megyei Kormányhivatal 2021. április 29-én döntött a Nagykovácsi Kastélypark Komplexum
fejlesztésének előzetes vizsgálati eljárásra vonatkozó kérelme ügyében. A hivatal szerint a tervezett 
fejlesztésnek „jelentős környezeti hatása nincs, környezeti hatásvizsgálati eljárás lefolytatása nem 
szükséges”. Mindezt úgy állapították meg, hogy a Nagykovácsi Önkormányzatához - mint a helyi 
jelentőségű védett természeti terület esetén első fokon eljáró természetvédelmi hatósághoz – a 
beruházótól nem érkezett előzetes megkeresés. Ezen kívül az engedélykérelem nem tért ki arra, 
hogy a 270 fát érintő tervezett fakivágás mennyiben érintené a Teleki-Tisza kastély parkja helyi 
jelentőségű védett természeti terület értékes ősfáit.



Az eljárásról nem tájékoztatott és a helyi természeti értékek károsítása miatt aggódó helyi lakosok 
most azt szeretnék elérni, hogy a jelenlegi terveket vessék el, a beruházás előkészítését állítsák le, a 
nemzetgazdasági szempontból kiemelt minősítést szüntessék meg, és bármely beruházást a 
Kastélypark területén csak a terület kulturális és természeti értékeinek megőrzésével, a 
lakókörnyezet és a falu egészének érdekeit figyelembe véve, Nagykovácsi és Remeteszőlős 
lakosaival egyeztetve lehessen végrehajtani. Magam is több mint aggályosnak tartom azt, hogy a 
helyben élők megkérdezése nélkül elindulhatott a projekt előkészítése, amelynek a hatóság 
véleményével szemben nyilvánvalóan jelentős környezeti hatása van, éppen ezért 
elengedhetetlennek tartom, hogy Nagykovácsi lakosai egyértelmű garanciát kapjanak arra, hogy a 
beruházás megvalósítására nem kerül sor.

Kérdésem, hogy eleget tesz-e a kormány a helyi civilek kérésének, és hatályon kívül helyezi-e a 
Nagykovácsi Kastélypark Komplexum fejlesztéséhez kapcsolódó beruházások megvalósításával 
összefüggő közigazgatási hatósági ügyek nemzetgazdasági szempontból kiemelt jelentőségű üggyé 
nyilvánításáról és az eljáró hatóságok kijelöléséről szóló 304/2014. (XII. 5.) Korm. rendeletet, 
illetve visszavonja-e a helyi lakosok és a természet érdekeit figyelmen kívül hagyó beruházás 
kormányzati támogatását.

Várom válaszát!

Budapest, 2021. május 25.

Tisztelettel,

Szél Bernadett
országgyűlési képviselő
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